
    محمد اكبرزاده:
رهبر انقلاب: ش��هادت حاج قاسم بر اساس 
محاس��بات يك تهديد بود اما م��ردم با آن 
حركت عظيم و باشكوه آن را تبديل به فرصت 
كردند. اگر در سوريه، لبنان و پاكستان هم 
تشييع برگزار مي شد مثل عراق و شهرهاي 
ايران اين عظمت را مي ديديم. بله! ش��هيد 
س��ليماني براي دش��منانش خطرناك تر از 

سردار سليماني شد. 
    رسول شكري نيا:

رهبر معظم انقلاب: ملت ايران زير تابوت شهيد 
سليماني هويت خود را نشان داد... اهل فكر، 
اهل قلم و اهل بيان اين مسئوليت را برعهده 
دارند كه نگذارند دش��منان اين حساسيت 

مردم را در برابر مباني و اصول انقلاب كمرنگ 
كنند. #19دي #غيرت_ديني

    مرتضي سبحاني نيا:
منظور از غيرت دينى اين اس��ت كه انسان 
در برابر تخلفاتى كه از مس��ير حق و عدالت 
و احكام الهى مى ش��ود، خاموش ننشيند و 
بى تفاوت از كنار آنها نگذرد، بلكه تخلف هر 
چه شديدتر باشد جوش و خروش او بيشتر 
گردد. كسانى كه خونسرد و بى رمق از مقابل 
اين امور مى گذرند فاقد غيرت دينى هستند. 

    محمدرضا عادلي:
رهبر معظم انق��لاب: »يادی كني��م از فقيه و 
فيلسوف معاصرمان مرحوم آيت الله مصباح يزدي 
كه شاگرد شايسته امام بود. ايشان هم در غيرت 

ديني در اوج بود و هم در عقلانيت يك فيلسوف 
به معني واقعي كلمه بود.«  1400/10/19

    ريحانه حسيني:
تجليل رهبر انقلاب از آيت الله مصباح: »ايشان 
شاگرد شايس��ته امام بودند و هم در غيرت 
ديني در اوج بودند و ه��م در عقلانيت يك 

فيلسوف به معناي واقعي بودند.«
    رسول صادقي:

رهبري: »بين اقوام درگيري داشته ايم اما بين 
شيعه و سني نه، يكي حرف غلطي زد اما نبايد 
كش داد...« )خواستم بگم اينايي كه تو همين 
توئيتر موضوع رو كش دادند، به خودش��ون 
بيان. مملكت رو با اين داد و قال ها نميش��ه 

اداره كرد.( #بصيرت

    ناصر زنگنه:
رهبر انقلاب در ديدار با م��ردم  قم: »دولت 
به وعده هاي��ش عمل كند.« آقاي رئيس��ي 
مخاطب صحبت هاي رهبري شما هستيد! 
به وعده هايي كه داديد عمل كنيد مخصوصا 

وعده ها در زمينه بورس.
    حسين زبرجد:

رهبر انقلاب در ديدار با مردم قم: بايد از نظرات 
مردم در تصميم سازي هاي كشور استفاده 
شود. بايد براي استفاده از ظرفيت هاي مردمي 
ساز و كار ايجاد شود تا مردم را در اقدام شريك 
كنند. لازم است از ظرفيت مردمي در نظارت 
عمومي استفاده شود. بنابراين مردمي بودن 

را دولتمردان بايد ادامه دهند.
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تذكراتي براي همه ما مردم و شما مسئولان
استقبال كاربران شبكه هاي اجتماعي از بيانات رهبر معظم انقلاب در ديدار با مردم  قم

رهبر معظم انقلاب اسلامي روز گذشته در سخناني طي ديدار با مردم قم به مناسبت ۱۹ 
دي نكات و تذكرات مهمي را در خصوص روند جريانات كشور بيان داشتند. مهم ترين 
تذكر معظم له حفظ غيرت ديني بود. ايش�ان غي�رت ديني را عامل نجات كش�ور در 
بزنگاه هاي مختلف و تبديل كننده تهديدها به فرصت دانس�تند. همچنين لزوم حفظ 
وحدت و عمل مسئولان به وعده هاي داده ش�ده به مردم از ديگر تذكرات ايشان بود. 

بخش�ي از صحبت حضرت آيت الله خامنه اي )حفظه الله( نيز مربوط به شهادت شهيد 
سليماني و حماسه مردمي اي بود كه پس از آن ايجاد شد و مسئله را تاريخي كرد. كاربران 
شبكه هاي اجتماعي ضمن استقبال از بيانات معظم له بخش هايي از صحبت هاي ايشان را 
به انتخاب خود اشتراك گذاري كردند و برداشت هايشان را از آن بيان داشتند. در ادامه 
بخش هايي از واكنش هاي كاربران پيرامون بيانات رهبر معظم انقلاب مرور شده است. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

قيامتاينچيزهارانميداند!
آيت الله جاودان:

مرحوم شيخ مرتضي زاهد اواخر عمر ديگر نمي توانستند با پاي خود 
جايي بروند و چون وسيله هاي امروزي نبود، ناچار كسي ايشان را 
كول مي گرفت و به اين طرف و آن طرف مي برد. اين كار مشكلي 
براي كسي نداشت چون بدن ايشان در آن ايام لاغر و نحيف شده 
بود.  يك روز جايي مي رفتند. در كوچه  شترداران كسي كه ايشان را 
كول كرده بود، ظاهراً خسته مي شود و مرحوم شيخ مرتضي را كنار 
كوچه به زمين مي گذارد. بدن ايشان به ديوار كاهگلي خانه  مجاور 
برخورد مي كند و كمي خاك و پر كاه روي زمين مي ريزد.  ايشان با 
نگراني درِ آن خانه را مي كوبند. صاحبخانه در را كه باز مي كند شيخ 
مرتضي را مي شناسد. شيخ مرتضي مي گويند من به ديوار خانه  شما 
تكيه داده ام و كمي از خاك و كاهگل ديوار به زمين ريخته. بفرماييد 
چقدر بايد بدهم تا جبران شود. صاحبخانه كه به شيخ مرتضي ارادت 
داشت، مي گويد اختيار داريد. منزل من متعلق به شماست. آقا در 
جواب مي گويند قيامت اين چيز ها را نمي داند. يا بايد رضايت بدهي 

و حلال كني يا بايد خسارت بگيري. 
منب�ع: كانال تلگرامي »نشر بيانات و دستورالعمل هاي علماي 

اسلام« به استناد كتاب سيره و خاطرات علما، صفحه 4۸

   آیينه نفس

چرا »صداقت« را بايد به نمايه اصلي مكتب سليماني اضافه كرد؟

دكتر يونس شكرخواه در كانال تلگرامي خود نوشت: مجله امريكايي پيپل )People( و از 
آن گاف هاي فراموش نشدني. دو هفته مانده بود كه بتي وايت كمدين سينما و تلويزيون 
امريكايي صد ساله شود اما بتي وايت به اين تاريخ نرسيد و درگذشت اما بر جلد تازه ترين 

شماره پيپل عكس او با اين تيتر به چاپ رسيد: بتي وايت صد ساله شد!
نتيجه: ]نشريه را[ زودتر نبنديد! بر سر تمايز و اختصاصي بودن الكي هرگز اصرار نداشته باشيد!

كانال تلگرامي »خبر فوري« نوشت: مرس��دس بنز نمونه اوليه خودروي تمام برقي ويژن 
اي كيو ايكس ايكس )EQXX( را به نمايش گذاشت. بنا بر اعلام اين شركت، با هر بار شارژ 
باتري هايش هزار كيلومتر راه مي پيمايد، عددي كه دس��تيابي به آن ركورد تازه اي براي 
خودروهاي برقي محسوب خواهد شد. مرس��دس بنز مي گويد از سال ۲0۲۵ هم تمامي 

خطوط توليد جديدش تنها خودروهاي برقي خواهند ساخت. 

مهدي جهان تيغ��ي در كانال تلگرامي خود 
نوشت: رهبر انقلاب در جديدترين اظهارات 
خود درباره مكتب شهيد سليماني در عبارتي 
كوتاه فرمودند: »مكتب سليماني عبارت است 
از صدق و اخلاص؛ اين عنوان و نماد و نمايه 

مكتب سليماني است.«
مكتب شهيد سليماني  ابتدا از اخلاص او ريشه 
مي گيرد و همين اخلاص، براي او حكمت در فهم 
مسائل سياسي، بين المللي و توانمندي خاص 
در پيشبرد صدور انقلاب را مهيا كرد. همچنان 
كه همين حكمت حاص��ل از اخ��لاص، او را به 
فرماندهي هميش��ه پيروز، اثرگذار در سياست 
داخلي و خارجي و موفق به عب��ور دادن محور 
مقاومت از فتنه هاي بزرگ و متعدد تبديل كرد. 

اما آنچه درباره مكتب حاج قاسم كمتر گفته 
شده يا حداقل شكافته نشده، بحث »صداقت« 
اوست كه همتراز اخلاصش در نماد و نمايه 
اصلي مكتب س��ليماني جاي گرفته است. 
واقعيت اين است، آن چيزي كه حاج قاسم 
را ويژه تر از بسياري كرد، نمره بالاتر صداقتش 
در مواجهه با انقلاب، رهب��ري، مردم، محور 

مقاومت و حتي دشمنانش بود. 
صداقت حاج قاس��م با رهب��ر معظم انقلاب 
در مي��ان خ��واص جمه��وري اس��لامي، از 
درخش��ش فوق العاده اي برخوردار اس��ت. 
اما چرا اين صداقت ويژه اس��ت؟ حاج قاسم، 
ميزان صداقتش در برابر رهبري را بارها با به 
خطر انداختن جان خود براي اجراي فرامين 
ولي فقيه نش��ان داد. اما او نه تنه��ا در اجراي 

مأموريت هاي نظامي رهبري، خودش در وسط 
ميدان بود، بلكه گاه به جنگ هايي رفت كه با 
تحليل و تجارب كم نظير جنگي خود او نيز 
همخواني نداشت. حاج قاسم براي نشان دادن 
صداقتش در ولايت پذي��ري از همه تجارب 
ميداني اش هم عبور كرده بود. اينجاست كه 
عيار صداقت حاج قاس��م با بسياري ديگر در 
برابر ولي فقيه معلوم مي شود. يا از زوايه ديگر، 
صداقت حاج قاس��م در برابر رهبري آن قدر 
ش��فاف و صريح بود كه اين روزها تندترين 
عناصر فتن��ه هم نمي توانن��د كوچك ترين 
شبهه درگوشي درباره ولايت پذيري يا فاصله 

او با رهبر انقلاب مطرح كنند. 
حاج قاسم با جريانات سياس��ي داخلي نيز 
صادق ب��ود، او با عناصر برجس��ته اصولگرا و 
اصلاح طلب روابط شخصي نزديكي داشت. او 

آن قدر در روابط با سياسيون دو جناح صادق 
بود كه با همه نزديكي به چهره هاي دو جناح 
از بيان اينكه نه اصولگراست و نه اصلاح طلب 
ابايي نداش��ت. حاج قاس��م به علت صداقت 
زيادي كه داشت در زمانه دولت هاي مختلف؛ 
نه خود را شبه اصلاح طلب و نه اصولگرا نشان 
داد؛ اساس��اً دنبال كسب قدرت سياسي هم 
نبود كه نقش سياسي همانند اصولگرايان يا 

اصلاح طلبان پيدا كند. 
حاج قاس��م با جمه��وري اس��لامي صادق 
بود؛ انقلابي ت��ر از هر مدع��ي انقلابي گري، 
جمهوري اسلامي را باور داشت. او براي همين 
جمهوري اسلامي فعلي با همه موفقيت ها و 
ناكامي هايش نيز با صراحت مي گفت حاضر 
اس��ت بارها جانش را بده��د و آن را »حرم« 
مي دانست. اين را مقايسه كنيد با بسياري از 

انقلابيوني كه از انقلابي گري تنها انتقاد كردن 
و از كار سياسي فقط بيان ضعف هاي جمهوري 

اسلامي را تكليف خود مي دانند. 
حاج قاسم با مردم هم صادق بود؛ او وقتي براي 
دختران بي حجاب دلس��وزي مي كرد نه مثل 
برخي اصلاح طلب ها به عنوان ابزار سياس��ي و 
فرهنگي به اين قضيه نگاه مي ك��رد و نه مثل 
بعضي مدعيان اصولگرايي از اين طريق به دنبال 
متفاوت نشان دادن خود بود. صداقت باطني حاج 
قاسم آن قدر بالا بود كه نبض و احساس جامعه 

ايران نيز اين صداقت را عميقاً باور داشت. 
از سوي ديگر از مهم ترين دلايل موفقيت حاج 
قاسم در قوت دادن محور مقاومت با اين همه 
تنوع نژادي، قومي و مذهبي، صداقتش بود. 
صداقت حاج قاسم براي رهبران مقاومت در 
فلسطين، سوريه، لبنان، عراق، يمن و... بارها 
و بارها در بزنگاه ها ثابت ش��ده بود. به دليل 
همين صداقت��ش هم بود كه نظ��ر و فرمان 
او را فرماندهان ش��يعه و س��ني، عرب و غير 
عرب محور مقاومت در سخت ترين شرايط 

مي پذيرفتند و عمل مي كردند. 
اما حاج قاسم در برابر دشمنان و به خصوص 
دش��من مركزي يعني امريكا نيز صادق بود. 
مقامات نظامي و سياسي امريكا هيچ گاه از او 
پيام دو پهلو يا تعديل مواضع دريافت نكردند. 
او هميشه در برابر امريكا در شمايل يك دشمن 
واقعي ظاهر شد و صداقتش آنگونه بود كه دو 
جناح اصلي قدرت در امريكا يك بار نيز او را 

كمتر از دشمن خود نديدند!

ازآنگافها ركورديتازهبرايخودروهايبرقي

پدريبهمثابهنهاد
ابوالفضل اقبالي در كانال تلگرامي خود نوشت: پدر عنصر انسجام بخش خانواده است. جايگاه 
پدر فراتر از مناسبات اعضاي خانواده قرار داشته و مناقشات و مسائل لاينحل خانواده با ارجاع 
به پدر مرتفع مي گردند. پدر كسي است كه حتي صبورترين عضو خانواده يعني مادر، هنگام 
استيصال، منتظر او مي ماند و كار خانه و خانواده را معطل تصميم گيري او مي كند. آشناترين 
جمله اي كه همه بچه ها از مادر خود شنيده اند اين است كه: »بذار بابات بياد با خودش صحبت 

كن« يا »صبر كن بابات بياد بهت ميگم!« )ارجاع به پدر(
پدر در سنت ديني و فرهنگي ما چند ويژگي عمده و مشخص دارد. اولاً مقتدر است و حرفش برو دارد. 
ثانياً حازم و دورانديش است و نسبت به عواقب تصميماتش تأمل مي كند. ثالثاً خيرخواه و دلسوز است و 
صلاح خانواده خود را بالاترين اولويت خود قرار مي دهد. رابعاً مهربان و خوش قلب است و نسبت به اهل 
خانه خود رأفتي مثال زدني دارد. خامساً فداكار و با گذشت است و با تمام وجودش براي آرامش خانواده 

تلاش مي كند و دهها ويژگي ديگر كه ناظر به »پدري« به مثابه نهاد است نه پدر در مقياس فردي. 
اساساً »ولايت« شأني از شئون پدر است كه پيامبر)ص( درباره خود و حضرت امير)ع( مي فرمايند: 
ة. . . « من و علي پدران اين امت هستيم. جامعه ما نيز امروز بيش از هرچيزي  مَُّ »أنَاَ وَ عَليِ أبَوََا هَذِهِ الْأ
به »پدري« نياز دارد. انسجام اجتماعي ضرورت انكارناپذير شرايط امروز ما است. به عنوان مثال 
مسئله حجاب را در نظر بگيريد. اين روزهاي منتهي به 13 دي، خيلي جاها حرف از نگاه پدرانه 
»حاج قاسم« به مسئله حجاب است كه در آن كليپ مشهور و با لهجه دوست داشتني خود مي گويد: 

»همان دختر كم حجاب، دختر منه، دختر ما و شماست.«
مسئله حجاب با چنين رويكردي قابل حل است. پدري كردن براي جامعه يعني در عين اينكه نگران 
بدحجابي دخترت هستي اما مراقب چندتكه شدن و از بين رفتن انسجام خانواده ات هم هستي. كار 
حجاب را بايد پيگيري كرد اما نه با شيوه اي كه به دوقطبي كردن جامعه منجر شود. به قول حاجي: 
»اين بي حجابه اون باحجابه« نبايد تعيين كننده مناسبات ما )ما يعني حاكميت و جامعه متدينين( 
با مردم باشد. مانند تعامل پدر با تمام فرزندان خود. تأكيد مي كنم كه پرهيز از دو قطبي كردن جامعه 
به معناي تعطيل كردن كار حجاب نيست، اما اگر نگاه ما به قشر بدحجاب جامعه از »دشمن« به 

»عضو خانواده خود« تغيير كند بسياري از شيوه هاي ما دستخوش تحول خواهد شد. 
شبيه به اين مضمون را حضرت آقا نيز در يكي از س��خنراني های خود درباره دختران بدحجاب 
داشتند و اينگونه تفسير كردند كه دل آنها را همراه با خود بدانيم و پوشش آنها را صرفاً حمل بر 

نقصان ظاهري كنيم كه هيچ كدام از ما فاقد نقص نيستيم. اين همان رويكرد پدري است.

دشمنشناسيوسوادرسانه
كانال تلگرامي »توئيتر انقلاب« بخشي 
از بيانات رهبر معظ��م انقلاب در ديدار 
اعضاي بسيج دانش��جويي دانشگاه ها 
م��ورخ 13۸6/۲/31 را ب��ه اش��تراك 
گذاش��ت. حضرت آي��ت الله خامنه اي 
)حفظ��ه الله( فرموده ان��د: در جن��گ 
فرهنگي، در جنگ سياسي و در جنگ 
امنيت��ي، تحرك دش��من را درس��ت 
نمي توان ديد؛ گاهي اوقات، دشمن كار را به گونه  اي ترتيب مي دهد كه حرف حقي، از زبان يك 
نفر صادر شود! دشمن ناحق و باطل است، پس چرا مي خواهد اين حرف حق از زبان آن شخص 
صادر بشود؟ چون مي خواهد پازل خودش را كامل كند.  اين پازل از صد يا دويست قطعه تشكيل 
شده؛ يك قطعه  اش هم همين حرف حقي است كه آن شخص بايد بزند تا اين پازل را كامل كند! 
اينجا اين حرف حق را نبايد زد. پازل دشمن را كامل نبايد كرد. در اين حد هوشياري لازم است! 
بله، وارد سياست بشويد و فكر سياسي كنيد، اما بسيار هوش��يار. دشمن نبايد بتواند از هيچ 

حركت و اظهار و موضع گيري شما استفاده كند. اين، اصل اول و يك خط قرمز است. 
چطور دشمن را بشناسيم؟ چطور تمايلات او را كش��ف كنيم؟ چطور بفهميم كه اين كار به 
نفع دشمن يا به ضرر دشمن است؟ اين همان نقطه  اساسي است؛ اين همان جايي است كه به 

اهتمام كامل، مطلقاً سهل انگاري نكردن و هوشياري و بيداري كامل احتياج دارد. 
اگر هم در جايي براي انسان مطلب روشن نيس��ت، آنجا نبايد حركت كند. اگر ديديد زير پا 
محكم است، پا بگذاريد؛ اگر ديديد مشكوك است، پا نگذاريد. بنابراين محافظه  كار نباشيد، اما 
هوشيار باشيد؛ اين، آن خط سياسي است. البته سخت است و آسان نيست، اما شما هم مرد 

كارِ سختيد؛ بسيجي هستيد و بايد اين كار سخت را به عهده بگيريد. 
حقايق را از وراي جناح  بندي هاي سياس��ي نگاه كنيد و ببينيد؛ از ب��الا نگاه كنيد و جبهه را 
ببينيد. در يك جبهه  گسترده كه ممكن است طول آن صد كيلومتر باشد، واحدهاي گوناگوني 
هس��تند؛ يك نفر در يك واحد، فقط خودش را مي بيند، اما آن كسي كه با هلي كوپتر از بالا 
عبور مي كند، آرايش جنگي مجموع اين واحدها را مي بيند.  از بالا اوضاع كشور را نگاه كنيد؛ 
آن وقت جاي خودتان را درست پيدا مي كنيد كه كجا بايد باشيد، چه كار بايد بكنيد، به چه 
چيز بايد حساسيت نشان بدهيد، به چه چيز بايد حساسيت نشان ندهيد. همان طور كه گفتم 
گاهي يك حرف حق را نبايد زد؛ چون گفتن اين حرف، پازل دشمن را تكميل مي كند. مواظب 

باشيد در هيچ مرحله  اي، شما تكميل  كننده  پازل دشمن نباشيد. 

خروجاجباري)اخراج(امريكاييهاازمنطقه
حسن حس��ن خاني در رش��ته توئيتي 
نوشت: از منظر اقتصادي نسبت مخارج 
نظامي به GDP اگر از مقدار مشخصي 
بالا بره، بستر فروپاش��ي از درون شكل 
ميگيره )شوروي در جنگ سرد(. يكي از 
دلاي��ل خ��روج نظامي��ان تروريس��ت 
امريكاي��ي از خاورميان��ه دقيقاً همين 
موضوعه. امريكا دو سناريو پيش رو داره:

1( حضور نظامي با هزينه روزافزون و دستاورد كاهنده
۲(  تخليه نيروها و تعطيلي پايگاه ها با توجه به سبقت اقتصادي قريب الوقوع چين. 

افزايش غيرمعقول هزينه نظامي براي امريكا در حكم همان تير خلاصي است كه شوروي به 
خود شليك كرد. بنابراين به نظر ميرسه در شرايط فعلي براي جلوگيري از عقب ماندگي، امريكا 

ناچار به كاهش مخارج نظامي است. 
در غير اين صورت، شتاب افول اقتصاديش بيشتر خواهد شد اما سناريوي دوم )تخليه منطقه( 
و كاهش هزينه هاي سرس��ام آور نظامي به امريكا اين امكان رو ميده كه تو مسابقه اقتصادي 

انعطاف بيشتري داشته باشه. 
در شرايط فعلي و با توجه به خسارات سهمگين كرونا به اقتصاد امريكا به نظر نميرسه همين 
صرفه جويي هم بتونه روند عقب ماندگي امريكا رو چندان با وقفه مواجه كنه. عصر آقايي امريكا 
در جهان فرا رسيده مگر اينكه در شرق عالم )قلمرو چين( جنگ بزرگي راه بيفته و كريدورهاي 

بين المللي اين كشور ناشي از جنگ يا چيزي شبيه اون، مسدود بشه. بايد منتظر بود و ديد.

سوگشبيهيكدویطولانياست
اشكان صدر بخشي  از مقاله  منتشر شده  از 
سوي انتشارات ترجمان را به اشتراك گذاشت: 
مي گويند  س��وگ ش��بيه  اقيانوس اس��ت،  
موج موج به سراغت مي آيد. يا شبيه رودخانه 
است، گاهي اوج مي گيرد و گاه فرو مي نشيند.  
م��ن اما دوس��ت دارم ب��ه دوي��دن طولاني 

تشبيهش كنم. به يك »دو طولاني.« 
اولش ترسناك است. نمي داني چطور مي خواهي تا تهش بروي اما چاره ديگري نداري، پس 
بلند مي شوي و راه مي افتي. گاهي آدم ها برايت هورا مي كشند، اما وقت هايي هم هست كه 
عميقاً تنهايي. يك جاهايي از مس��ير حالت خيلي بد اس��ت، اما گاهي هم حسابي پرانرژي 
مي ش��وي. حالت خوب اس��ت؛ با خودت مي گويي از پس��ش برمي آيي. بعد دوباره افسرده 
مي شوي. افسرده افسرده. سكندري مي خوري، پاي راست و چپت درهم مي روند، اما همچنان 

به دويدن ادامه مي دهي. )مونيكا پرل، اوتسايد(

مأموريكهالگويهمهمسئولاناست
مجيد بامري در توئيتي نوشت: سيل يكي از جاده هاي مواصلاتي دلگان 
سيستان و بلوچستان رو به اين ش��كل از بين برده، اين سرباز و افسر با 
غيرت با دست خالي هم تابلو گذاشتن و هم تلاش كردن كه اون قسمت 
پر بشه تا مردم به زحمت نيفتن؛ اگه مسئولان به اندازه همين دو نفر در 

جايگاه خودشون تلاش ميكردن، الان كشورمون گلستان بود. 

مكتبسليماني
نيازمندتبيينوتوصيفدقيقاست

سعيد آجورلو در توئيتي نوشت: مكتب س��ليماني، مكتب مقابله با افراط و 
تفريط است. مكتب سليماني، مكتب ايستادگي مقابل تحجر و وادادگي است. 
مكتب سليماني، مكتب همبستگي ميان ايران و اسلام است. مكتب سليماني، 
نماد عيني هم جمهوري هم اسلامي است.  او همچنين نوشته است: مكتب 
سليماني نيازمند تبيين و توصيف دقيق است تا بتوان با اتكا به آن هم به مسائل 

مختلف پاسخ گفت و هم مقابله با تحجر و وادادگي را به عنصر زمان گره زد. 

نگذاريداياماللهفراموششوند
دانيال معمار در توئيتي نوشت: نديدم خيلي كسي از سالگرد سيلي موشكي 
ايران به امريكايي ها در عين الاس��د يادي كند. ماجرايي كه رهبري آن را 

يوم الله ناميدند و بعد هم تذكر دادند كه نگذاريد ايام الله فراموش شوند. 
مصطفي عاشوري نيز در اين خصوص نوشت: همان يوم اللهي كه فاكس نيوز 
امريكايي گفت: »ايران هدف هاي آسان تري براي حمله داشت، اما عين الاسد، 
سخت ترين هدف را انتخاب كرد كه پيام هاي مهمي دارد« يا اينكه »محمد 
الوادي« تحليلگر جهان عرب گفت: »امريكا تحقير شد. هيچ كشوري قبل از 

ايران در تاريخ جرئت دست زدن به چنين اقدامي را نداشت.«
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